

Еженедельник новостей МДС, 3-7 февраля 2020

IBC Weekly News, February 3-7, 2020

3, 7 февраля

Эксперты [Аппарата Президента КР](#) и руководство МДС обсудили подготовку к предстоящему заседанию **Комитета по развитию промышленности и предпринимательства** при НСУР КР, в частности, вопросы защиты инвестиций.

4 февраля

Межведомственная трехсторонняя рабочая группа по совершенствованию трудового законодательства КР рассмотрела **гендерные вопросы** и обеспечение [безопасности труда женщин](#).

7 февраля

В [Финансовой полиции](#) обсудили **предложение бизнеса расширить список**, предусмотренный [Порядком определения минимального уровня](#) контрольных цен на товары, импортируемые в КР из ЕАЭС.

February 3, 7

Experts of the [President's Office](#) and the IBC leadership discussed investment protection issues to be considered at the upcoming meeting of the **Industry and Entrepreneurship Development Committee** under the National Sustainable Development Council.

February 4

Members of the Interdepartmental Tripartite Working Group on improving labor legislation **discussed gender issues** and [women's labor safety](#).

February 7

The [Financial Police](#) discussed a **business proposal to expand the list** of goods stipulated by the [Procedure for determining the minimum control prices](#) for goods imported into Kyrgyzstan from the EAEU.

Объявления

19-20 февраля в Бишкеке состоится **4-й ежегодный международный конгресс** и выставка "[Гидроэнергетика Центральная Азия и Каспий](#)".

19-20 февраля пройдет **IX научно-практическая конференция-выставка FOOD SAFETY** (Московская область, г. Красногорск).

15-16 апреля состоится Всемирный **горнопромышленный и строительный форум в Анкаре (Турция)**. По вопросам участия: 0 550 798 118, +7 705 464 99 33.

Новости членов МДС

На **месторождении Джеруй** за ноябрь 2019 — январь 2020 добыто 35 тыс. тонн руды, завершаются строительно-монтажные работы.

Announcements

On February 19-20, 2020, Bishkek will host the **4th Annual International Congress and Exhibition: [Hydropower Central Asia and Caspian](#)**.

On February 19-20, 2020, **IX scientific-practical conference-exhibition FOOD SAFETY** (Moscow Region, Krasnogorsk) will be held.

On April 15-16, 2020, the **International Business Forum "Construction and Mining Industry Machinery & Materials"** will be held in Ankara, Turkey. Contacts: 0550798118, +7 705 464 9933

News from IBC members

At the **Jerooy deposit** 35 thousand tons of ore were mined in November 2019 - January 2020, and construction works are being completed.

Встречи с членами МДС

4 февраля

С руководством Представительства ТОО «[Джей Ти Ай Казахстан](#)» в КР обменялись мнением о состоянии инвестклимата в стране и путях борьбы с нелегальной торговлей.

МДС в СМИ

В интервью различным СМИ, в частности, [Радио Sputnik Кыргызстан](#), исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков рассказал о преимуществах передачи аэропортов КР в рамках ГЧП.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **3-7 февраля**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **3-9 февраля**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

Уровень [освоения инвестиций](#) в [строительство](#) объектов по добыче полезных ископаемых в 2019 году увеличился на 21,5%
За месяц [международные резервы](#) Кыргызстана выросли на \$7,7 миллиона

В правительстве КР [новый вице-премьер-министр](#)

Масштабы проекта по [внешнему управлению в аэропорту «Манас»](#) озвучат через год
[71 барьер для торговли](#) насчитали в ЕАЭС
Китай занимает [первое место в мире по добыче золота](#)

Узбекистан обсуждает мирное [использование атомной энергии](#) с Казахстаном
За год [кредитный портфель банков КР](#) вырос на 14,5%

США обнародовали [стратегию по Центральной Азии](#). Особое внимание — экономическому развитию

События на 10-15 февраля

Meetings with IBC members

February 4

The leadership of IBC the Representative Office of [JTI Kazakhstan](#) LLP in Kyrgyzstan exchanged views on the investment climate in the country and **ways to tackle illegal trade**.

IBC in the media

In interviews with various media including [Sputnik Kyrgyzstan Radio](#), IBC Executive Director Askar Sydykov spoke about the **benefits of transferring Kyrgyz airports under PPP**.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **February 3-7, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **February 3-9, 2020** on economy, business and investment.

In this issue:

The level of [investment development in the construction](#) of mineral extraction facilities increased by 21.5% in 2019

Over the month, [international reserves](#) of Kyrgyzstan increased by \$7.7 million

China [ranks first in the world in gold mining](#) and actively imports it. China is the largest importer of gold in the world

Details of the [external management project](#) at Manas Airport will be announced in a year
EAEU has [71 trade barriers](#)

Over the year, the [loan portfolio of banks](#) grew by 14.5% in Kyrgyzstan

Uzbekistan discusses [peaceful uses of atomic energy](#) with Kazakhstan

United States [Strategy for Central Asia](#) 2019-2025: Advancing Sovereignty and Economic Prosperity

Events for February 10-15, 2020

12 февраля

Заседание Комитета по развитию промышленности и предпринимательства КР при Национальном совете по устойчивому развитию КР.

13 февраля

Круглый стол по обсуждению достижений задач Целей устойчивого развития в КР.

Очередное заседание Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР.

14 февраля

Заседание Правления МДС.

15 февраля

Благотворительный туристический фестиваль "Кыргызстан – страна горных лыж и зимнего отдыха" состоится на горнолыжной базе "ЗИЛ". Тел: 612085.

February 12

Meeting of the Industry and Entrepreneurship Development Committee under the National Sustainable Development Council of the Kyrgyz Republic.

February 13

Roundtable to discuss the Sustainable Development Goals' achievements in the Kyrgyz Republic.

Meeting of the Business Development and Investment Council under the Government.

February 14

IBC Board meeting.

February 15

Charity tourism festival "Kyrgyzstan, the country of skiing and winter recreation" will be held at the ZIL ski resort. Tel. 612085.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.